
Факти, події, людина...

Вже при вході на територію центру одразу 
розумієш, що тут працюють творчі люди, які дуже 
люблять природу. Це ніби потрапляєш у якийсь 
інший, маленький світ, про який тобі розповідали 
дідусь і бабуся, і який був створений власними 
силами співробітників цього закладу. Всередині 
нам показали навчальні кабінети. У кожному з 
них є свій виставочний куток, де зібрані найкращі 
вироби зроблені руками і маленьких натуралістів, 
і професіоналів. 

Найбільше емоцій викликав живий куток, у 
якому ми побачили пухнастих кроликів, гучних 
папуг, кумедних черепашок та інших цікавих 
тварин. 

Потім нас запросили до ботанічного саду, який 

вразив нас своїм різноманіттям рослин: 
тут були і  ялівці, і тропічні рослини, 
і теплиця з кактусами, з трояндами,  
ліліями.

Усі залишились приємно вражені 
від цього квітучого царства… Центр 
відвідали студенти майже всіх 
факультетів, але найактивнішим був 
ФІТ. 

Обласний центр еколого-натураліс-

Напередодні вручення кращим студентам академії сертифікатів 
іменних стипендій відбулася зустріч студентів академії з головою 
Ленінської адміністрації Володимиром Васильовичем Кияницею. 
Зустріч носила характер не стільки співбесіди для утвердження 
кандидатур стипендіатів, скільки творчої зустрічі. Обговорювалося 
широке коло питань, пов’язане з діяльністю “самої Ленінської у 
світі” адміністрації, з участю в ній студентів академії. Наша молодь 
була приємно здивована тим, наскільки тісні відносини зв’язують 
ЗДІА й структури Ленінської РА. А також те, якою мірою Володимир 
Васильович завжди тримає руку на пульсі суспільного життя району 
в цілому й академії зокрема. Очевидна заслуга в цьому проректора з 
НПР Надії Кіндратіївни Желябіної. 

Наприкінці зустрічі В. В. Кияниця ще раз підкреслив, наскільки 
цінує співробітництво з нашим ВНЗ, вважає ці відносини 
взаємовигідними й життєво необхідними як для ВНЗ, так і району. 

24 березня стипендіати Ленінської райадміністрації офіційно 

одержали свої сертифікати з рук Володимира 
Васильовича.

Михайло НІКОЛАЄВ, СП-07-1д

С т уденти  ЗдIІА  —  С типендIАти  ЛенIнСькоI  рАйонноI  

екологія — наше сьогодення, наше майбутнє

тичної творчості запрошує вас і ваших 
маленьких братиків і сестричок до 
занять у гуртках: зоологів, квітникарів, 
натуралістів, екологів, народознавців 
та багатьох інших.
   Чураков 

Сергій, гр. СП-07-2

5 березня студенти інженерної академії відвідали Обласний центр еколого-
натуралістичної творчості, щоб подивитись на рослинне різноманіття 
ботанічного саду, ознайомитись з актуальними проблемами екології на 
території рідного краю та обговорити питання щодо подальшої співпраці. 



Свята, свята, свята...

Дорогі ювіляри! 
Приміть щирі вітання від імені 

адміністрації та профспілкового 
комітету. 

Бажаємо усім вам здоров’я, 
щастя, успіху та натхнення у 
справах. Нехай рідні завжди 

оточують вас любов’ю 
та розумінням, а колеги 
повагою. Сподіваємось, що все це 
стане запорукою вдачі та радості 

вашого життя.

Шановний
В’ячеславе Івановичу!

Від імені колективу викладачів, спів-
робітників та студентів академії прийміть 
щирі вітання з нагоди славного ювілею – 
70-річчя від дня народження!

Ваша трудова біографія, педагогічна і 
наукова діяльність – це яскравий приклад 
великої відваги та працелюбності, любові 
до своєї справи та до життя, становлення  
особистості та наполегливості у досягненні 
мети.

Більш чверті століття Вашого життя 
присвячено академії. З перших років 
існування Запорізької філії ДМетІ Ви 
зробили значний особистий внесок в процес 
розвитку й становлення нашої академії. На 
всіх посадах, які Ви займали за ці  довгі 35 
років, Ви проявили себе як талановитий 
організатор, досвідчений керівник та профе-
сійний викладач.

Ви були та лишаєтеся прикладом педаго-
гічної майстерності, цілеспрямованості, твор-
чості, порядності та доброзичливості. Ви по 
праву користуєтеся заслуженим авторитетом 
серед професорсько-викладацького складу, 
серед співробітників і студентів ЗДІА.

Висловлюємо Вам сердечну вдячність за 
багаторічну працю, за  великий талант сіяти 
мудрість і знання.

Вітаючи з ювілеєм, щиро бажаємо Вам 
міцного здоров’я, щастя, благополуччя, 
творчого натхнення та невичерпної енергії.

З повагою, ректор ЗДІА   В.І.Пожуєв
Голова профкому  В.П.Падалка

Завідувач кафедри ТЕ  І.Г.Яковлєва

Шановний Анатолію 
Яковичу!

Колектив Запорізької дер-
жавної інженерної академії 
вітає Вас з нагоди Вашого 
сімдесятиріччя.

Ви один з тих викладачів, 
які все своє творче життя 
присвятили нашій академії 
та гідній справі виховання 
інженерної еліти України. 
Ваші колишні студенти сьо-
годні посідають провідні 
посади на металургійних та 
машинобудівних підприєм-
ствах нашої країни.

Останні роки Ви приділяли 
багато уваги реформі 
ви-щої освіти та проблемам 
входження вищої школи 
України до Болонського про-
цесу. Ваші статті в фахових та 
періодичних виданнях з цього: 
приводу відомі фахівцям галузі 
всієї України.

Ми пишаємося тим, що 
нам випала щаслива нагода 
працювати разом з Вами.

 Бажаємо Вам в житті 
міцного здоровья, творчої 
наснаги, та енергії.

За дорученням 
колективу академії,

ректор ЗДІА 
В.І. Пожуєв

голова профкому
 В.П. Падалка

На минулому тижні  викладачі 
та студенти кафедри іноземних мов  
зустрічалися з представниками   Клубу  
Ротарі в Запоріжжі. 

До нас завітали Президент Ротарі Клубу 
Запоріжжя  (08-09)  Тамара Огородова, 
Секретар Клубу  Ксенія Калініченко, члени 
Клубу: Євгеній Едвабник, Лариса Щербина 
та  Тетяна Лазарева.

Мета зустрічі – передача для  кафедри 
іноземних мов ЗДІА  літератури  на німецькій 
мові. 

Фонд Ротарі – це глобальна мережа 
громадянських добровольців. Членами 
Ротарі  є успішні бізнесмени та професійні 
лідери, які здійснють  гуманітарне служіння, 
підтримують високі етичні стандарти, 
допомагають будувати взаєморозуміння та 
мир на планеті. 

У світі налічується близько 33 000 Ротарі 
Клубів у більш як 200 країнах. Наша  Україна 
входить також в їх число, а в Запоріжжі 
Клуб існує  близько двох років. Учасники  
Ротарі Клубу беруть  участь у широкому 
колі гуманітарних, культурних та освітніх 
програм, покликаних покращити життя 
людей. Отже, напрямки діяльності Клубу 
дуже різноманітні. 

Для наших студентів це цікаво з тієї 
точки зору, що Роторі Клуб  впроваджує 
багаточисельні  стипендії та гранти. Таким 
чином, нашій кафедрі передали велику 
кількість літератури з Німеччини. Чому 
це важливо та цікаво   для нас?  По-перше, 
це можливість для студентів та викладачів  
почерпнути інформацію  за своїм фахом  
на німецькій мові з оригіналу. А по-друге,  
вдосконалити свої знання іноземної, в 
даному випадку німецької мови.    Передана   
література корисна і нам, як викладачам для 
використання   при підготовці та розробці 

нових програм для поглибленого вивчення 
німецької мови студентами нашої академії.

Хочеться подякувати Запорізькому  
Клу-бу Ротарі за підтримку  і сподіваємося 
на подальшу співпрацю. 

  Таміла  Георгіївна Якутіна, 
викладач кафедри  іноземних мов ЗДІА

Подарунок  від успішних людей

Толмачеву Вячеславу Ивановичу!
Примите наши поздравления 
И пожеланья долгих лет. 
Пускай прекрасные мгновения
Сольются в жизненный букет.
Ваш опыт, знания, уменье 
Студентов будут вдохновлять
Познать науки и к стремленью 
как можно больше созидать. 
Для академии так много 
Проректор сделал Толмачев
И требовал довольно строго,
Чтоб каждый к делу был готов.
Заслуги Ваши чтим. И помним, 
Что есть с кого пример всем брать,
Что Толмачев нас удостоил 
Коллегами своими звать.
В день юбилея Вам желаем 
Здоровья крепкого на уйму лет,
И счастья, радости и много 
Прекрасных творческих побед.
  Коллеги 

по кафедре ТЭ


